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Hillerød Udsatteråd  

Dato: 13. august 2019, kl. 10-12.30. Møde nr. 4 i 2019  
Sted: Hillerød Rådhus 
Deltagere: Formand og medlemmer som repræsenterer SIND, LAP, Frivilligcentret og Bedre Psykiatri 
Afbud: Repræsentanter fra Værestedet, SAND Nordsjælland og alkohol- og misbrugsområdet 
Referent: Anne-Sofie Marcussen (sekretær, Borger- og Socialservice, Hillerød Kommune) 

REFERAT 

1. Samle høringssvar vedr. budget for 2020-23 (frist 19. aug. kl. 12) 

De forskellige høringssvar blev gennemgået og tilrettet. Det der mangler blev fordelt de fremmødte. Der er 

deadline fredag kl. 20 til formanden, der så samler dokumentet i den rette rækkefølge og sender det ud til 

alle i rådet, der så kan kommentere frem til søndag aften. Det samlede høringssvar underskrives 

rådsmedlemmerne. Der er endelig deadline til forvaltningen mandag kl.12. 

 

2. Planlæg 10. oktober, Verdens Mentale Sundhedsdag – Aftenmøde med Udsatterådet som vært 

Det blev drøftet, om Udsatterådet skal slå sig sammen med SIND eller Bedre Psykiatri om arrangementet. 

Der kom flg. forslag til oplægsholder:  

 Carsten Stoeman Rasmussen, der har skrevet OCD-drengens tabu 

 Torben Bohnhardt; der har skrevet bogen ”Fra Rocker til menneske” 

 Repræsentant fra Psykiatriudvalget(?) eller en fra Én Af Os 

 Jann Sjursen om udsatte i relation til FNs verdensmål 

Forslag om at invitere politikere som deltagere blev også nævnt og at tænke i et musikalsk indslag. Det blev 

besluttet, at der nedsættes en gruppe, der kan planlægge aftenmødet. Anne-Sofie undersøger, hvor mange 

midler, der er til rådighed. 

 

3. Forberedelse af punkter til dialogmødet med Omsorg og Livskraftsudvalget i november 

Der sendes en reminder ud til alle rådsmedlemmer sammen med næste dagsorden, hvor man skal tænke 

over, hvilke punkter, man gerne vil drøfte med udvalget. Det skal være punkter, rådet har arbejdet med i 

løbet af året. Her nævnes skæve boliger, varmestue og dobbeltdiagnoser. Punktet sættes på igen på næste 

udsatterådsmøde den 9. oktober. Medlem nævner, at hun har et ønske om at invitere to politikere fra 

Omsorg og Livskraftsudvalget til Rødovre for at se på deres varmestue via hendes kontakt i Rødovre 

Udsatteråd.  

 

4. Ideer til nye medlemmer til Udsatterådet 
Udsatterådet mangler medlemmer og suppleanter. Det drøftes, hvordan rådet kan forsøge at skaffe nye 

folk. Det meddeles samtidig, at repræsentant for alkohol- og misbrugsområdet har valgt at trække sig, da 

hun har fået frivilligt arbejde og gerne vil prioritere dette. Formand vil spørge suppleanten, om hun ønsker 

at indtræde som medlem. Der mangler også repræsentanter for husvildeboligerne, og deltagelse fra hhv. 

Værestedet og SAND har været lidt sparsomt.  
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Der kom følgende forslag:  

 Lave uofficielle møder med kage og kaffe og invitere de medlemmer/suppleanter, rådet ikke ser så 

tit på møderne.  

 Et cafémøde med husvildeboligerne. Hold møderne der, hvor borgerne er. Fx på Trollesbro. Den 

personlige kontakt er vigtigt.  

 Sætte rubrikannonce i avisen, hvor fx folk med misbrugerfaring opfordres til at træde ind i rådet.  

 Hus forbi sælgere kunne også inviteres? Her skal blot tænkes over, at nogle kan være fra andre 

kommuner. 

 Forslag om at invitere organisationer ind i rådet, der har erfaring med området. Andre mener til 

dette forslag, at det er brugerne, rådet skal bestå af.  

 Hvis der er ønsker om ændring til kommissoriet, så kan man evt. drøfte dette med Omsorg og 

Livskraftsudvalget i november på dialogmødet.  

 

5. Folder om Udsatterådet 

Der er brug for lidt mere tid til at lave folderen færdig.  
 
 

6. Flextur i Hillerød Kommune 

Hillerød Kommune får flekstur fra 1. august. Der har været information på kommunens hjemmeside og i 

lokalavisen, men der er grupper af borgere, der måske ikke kender til tilbuddet. Det foreslås:  

 At det nævnes på Fællesskabsfestivalen eller i medlems- / nyhedsblade i SIND eller Ældresagen.  

 At lave et link i vores udsatterådsfolder med information om Flextur (og anden relevant info).  

 Støttekontaktpersoner og hjemmehjælpere bør nævne det for borgerne. 

 

7. Bordet rundt - Nyt fra formand, medlemmer eller sekretær som har relevans for hele rådet. 

Bedre Psykiatri 

Har fået en SMS fra Anette Rieva (medlem af Omsorg og Livskraftsudvalget), der foreslog, at rådet booker 

en politiker på Hillerød Byfest, hvor man bl.a. kan have en samtale med en politiker.  

Forvaltningen, Anne-Sofie:  

 Den 14. august behandler Omsorg og Livskraftsudvalget en orienteringssag om Akuttelefonen og 

en sag om Epital-projektet, som handler om borgercentreret tværsektoriel samarbejde i 

psykiatrien. Se OLUs dagsorden/referat her:  https://dagsordener.hillerod.dk/vis/#ec965585-783e-

43d8-8b0e-51bcf3d7f154.  

 Der er kommet ny borgerrådgiver i kommunen: Michala Thousig, læs mere her: 

https://www.hillerod.dk/indflydelse-og-politik/bliv-hoert/borgerraadgiver/ 

 På torsdag den 15. august er der et møde kl. 14-15.30 på Frivilligcentret om, hvordan man kan 

blive frivillig peer-medarbejder på CUS. Alle med interesse er velkomne. 

SIND 

 I Regionskredsen i SIND arbejdes der på at lave en ansøgning om et tværsektorielt udvalg med 

fokus på sammenhængen mellem de tre sektorer.  

https://dagsordener.hillerod.dk/vis/#ec965585-783e-43d8-8b0e-51bcf3d7f154
https://dagsordener.hillerod.dk/vis/#ec965585-783e-43d8-8b0e-51bcf3d7f154
https://www.hillerod.dk/indflydelse-og-politik/bliv-hoert/borgerraadgiver/
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 Der starter en ny gruppe om stemmehøring i SIND med en medarbejder fra Orion. Åbent for alle.  

 I Center for Mindful Living er der et tilbud om helende krystalbehandling.  

LAP:  

 Kører et NADA kursus i LAP for at vise folk, hvordan man laver det.  

 Vær obs. på, at der er Hanne Skous gruppe om Broen, der kører i Frivilligcentret. Se mere her: 

https://frivilligcenter-hillerod.dk/borger/aktivitetesgrupper/netvaerket-broen 

 Husk Brugernes Bazar den 28. august.  

Frivilligcentret: 

 Fællesskabsfestivalen den 26. okt. Hovedtemaet er; Hvad gør dig glad?  Lige nu arbejdes der med 

ideen om male postkort med rådets logo på.  

 

Om Handicappolitikken  

Repræsentanten for udsatterådet, der sidder i referencegruppen, er med en halv time på hver af 
handicaprådets møder, hvor politikken er på som punkt og meddeler; Det er på den halve time vanskeligt 
at blive en del af en glidende dialog, og det er ikke helt tydeligt, hvordan der skal stemmes forventninger af, 
med de, der deltager udefra. Men Udsatterådet skal tilsikre, at udsatte borgere også er i fokus i 
udarbejdelse af den kommende handicappolitik. Repræsentanten arbejder bl.a. for, at handicappolitikken 
tager højde for forebyggende indsatser for børn og unge, der ellers er i risiko for at blive udsatte, samt at 
alle borgere skal sikres lige adgang til naturen her i Hillerød. Der deltager i alt 5 fra Udsatterådet i 
dialogmødet om handicappolitikken på torsdag.  

 

Evt. og næste møde 

Næste møde er onsdag den 9. oktober kl. 16-18.30 på Frivilligcentret.  
 

 

 

https://frivilligcenter-hillerod.dk/borger/aktivitetesgrupper/netvaerket-broen

